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Journal nr.: 

020987-2012 
Sag nr.  15 
 
 
Gerlev Strandvej 2, 3630 - landzone, 
mobilantennemast - 4AH Tørslev By 

Lovgrundlag: Planloven § 35  

Sagsfremstilling: TDC og Tele Nord ønsker at placere en 42 m høj gittermast til mobilantenner 
ved Gerlev. Masten ønskes placeret ved rensningsanlægget som vist på kortbi-
lag. 

 

Den ansøgte placering er forholdsvist kystnært og i et område der er udlagt til 
værdifuldt landskab. 

 

I forbindelse med sagsbehandlingen har det været undersøgt om en mindre 
mast vil have en tilfredsstillende dækning. Fordelen ved en mindre mast fx 
30m er at den vil påvirke landskabet mindre og der vil være mulighed for at 
benytte en rørmast og ikke en gittermast. Vi vurderer at en rørmast er et mere 
elegant design og derfor ikke vil påvirke oplevelsen af landskabet så meget 
som en gittermast i samme størrelse. 

 

Ulempen ved en 30 m mast i forhold til en mast på 42 m er at dækningsområ-
det bliver mindre. De områder der mister dækning ved en 30 m mast er om-
rådet omkring Onsved og sommerhusene ved Tørslev Hage. Se dækningskort 
som er vedlagt. 

 

Området omkring Onsved kan formentligt dækkes af en kommende mast - 
hvis der bygges en mast mellem Lyngerup og Dalby. 

 

Både på en 42 m og en 30 m mast vil der være mulighed for montering af 
antenner fra flere selskaber. Men placeringen for ekstra selskaber bliver dårli-
gere på en lavere mast. Fx vil 2. og 3. selskab skulle placeres i ca. 26 og 21 m 
oppe på en 30 m mast. 

 

Dilemmaet står derfor mellem en 42 m gittermast eller en 30 rørmast. Den 
høje mast vil give en bedre forbindelse til sommerhusene, men vil påvirke 
landskabet omkring Gerlev. Den lave mast vil påvirke landskabet omkring Ger-
lev mindre, men vil ikke give så god forbindelse til sommerhusene.  

 

 



 

 
4 / 4 

Hvis der gives tilladelse til den høje mast, og der efterfølgende laves en ny 
fjordforbindelse, kan det risikeres at have en unødvendig stor påvirkning af 
landskabet ved Gerlev. 

 

Sagen har været ude i naboorientering. Der er ikke kommet nogen bemærk-
ninger fra naboerne. 

Bevilling:  

Økonomiske og 
personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ingen bemærkninger. 

Indstilling: Fagchefen for Byggeri og Natur indstiller til Teknik-, Miljø- og Erhvervsudval-
get, at: 

 

1. Der gives tilladelse til en 42 m gittermast. 

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Tiltrådt. 
 
Poul Henrik Hedeboe (F) var ikke til stede. 
 

Bilag: Dækningskort fra telenor. 

ID4495A - Byggeanmeldelse 

ID4495A - Bilag 

Dækningsrapport_v4 

Skrivelse til kommunen 25-02-2013 

giskort til udvalg 

 

http://www.frederikssund.dk/media(25256,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(25260,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(25259,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(25257,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(25264,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(25258,1030).pdf
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Journal nr.: 

001344-2013 
Sag nr.  16 
 
 
Østergaardsvej 35, 3630 - Ansøgning 
om sendestation til mobiltelefoni (PL § 
35) - 5D og 6A Dalby By 

Lovgrundlag: Planlovens § 35, stk. 1 (planlovens landzonebestemmelser)  

Sagsfremstilling: Der er indkommet ansøgning om etablering af en sendestation til mobiltelefoni 
på Østergaardsvej 35, 3630 Jægerspris. 
Se bilag 1 (oversigtskort med placering og tidligere ansøgt placering) 
Ansøgningen er indsendt af Telcon A/S på vegne af Telia Danmark. 
 
Ansøgningen omfatter en gittermast på 42 meter med antenner og teknikkabi-
ne på jorden samt fremtidige antenner og teknikkabiner til de øvrige 3 mobil-
selskaber.  
 
Telia ønsker at opsætte 6 panelantenner og 2 linkantenner med en diameter 
på max. 60 cm og at opføre en teknikkabine på ca. 6 m

2
 ved foden af masten. 

 
Masten bliver placeret ca. i kote 21. Til sammenligning ligger bebyggelsen i 
udstykningen Onsved Huse ca. i kote 17. Det gælder også den nærmeste be-
byggelse i Lyngerup, hvorimod den nærmeste bebyggelse i Dalby ligger ca. i 
kote 30. 
 
Hvis de øvrige 3 mobilselskaber ønsker at anvende masten, vil der blive opsat 
yderligere antenner på masten og op til 4 teknikkabiner. 
 
Formålet er at forbedre mobildækningen i Lyngerup, Dalby, Onsved og på 
hovedvejsstrækningen syd for Lyngerup. 
 
Se bilag 2 (ansøgning) og bilag 3 (dækningskort - kortene viser omtrent dæk-
ning) 
Masten, antennerne og teknikkabinerne er omfattet af kravet om landzonetil-
ladelse efter planlovens § 35, stk. 1.  
Naboerne fra Onsved Huse og Dysagervej 21 har sendt en samlet indsigelse 
imod projektet. 
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Indsigelsespunkter: 
At højspændingsmasterne i området bliver kabellagt og at de i forvejen er 
naboer til to fejlplacerede vindmøller, der giver lavfrekvent støj og slagskyg-
ger. 

At ansøger er meget rundhåndet med placering af træer på situationsplanen 
og at masten vil fremstå som 46 meter høj i forhold til deres bebyggelse, som 
ligger ca. 4 meter lavere. 

Er tinglyst fredskov på skovarealet og om der vil blive plantet flere træer – 
hvis ikke, vil skoven kunne fældes, ligesom at markveje og jernbanedæmning 
tidligere er blevet pløjet op. 

At deres ejendomspriser vil falde, hvis der bliver opført endnu en stor mast og 
at der findes andre, om end dyrere løsninger. 

At arealet ligger i bekvem afstand fra ejers bolig. 

Indsiger ønsker mere tid til at konsultere eksperter, hvis deres protest ikke 
bliver hørt. 
 
Se bilag 4 (naboindsigelse) 
 
 
Bemærkninger til naboindsigelse. 
Ansøger mener, at indsigelsespunkterne er belyst og har derfor ikke yderligere 
bemærkninger. 

Administrationens bemærkninger til naboindsigelsen indgår i vurderingen. Se 
nedenfor. 

Byggeri og Natur vurderer, at naboerne, der har sendt indsigelsen, ikke er 
parter i sagen efter forvaltningsloven, da afstanden til bebyggelsen på Onsved 
Huse er ca. 450 m og til Dysagervej 21 ca. 300 m. 

At kommunen har opfyldt sin forpligtelse til at gennemføre naboorientering 
efter planlovens § 35, stk. 4. Der findes ikke grundlag for en udsættelse af 
afgørelsen.  

Kommunen skal foretage en konkret landskabelige vurdering af projektets 
indvirkning på omgivelserne, men skal ikke direkte varetage hensynet til ejen-
domspriser ved landzoneadministrationen.  

Arealet er ikke omfattet af kommuneplanens udpegning af områder med land-
skabs-, natur og kultur værdier. Arealet ligger uden for kystnærhedszonen. 
Ansøger har oplyst, at der ikke fældes træer i forbindelse med opførelsen af 
anlægget. Masten ønskes placeret på dyrket landbrugsareal over 3 km fra 
Natura 2000-område.  



 

 
7 / 7 

Kommunen har ikke kendskab til, at der på det pågældende areal er arter 
beskyttet af habitatdirektivets bilag IV. Det skønnes, at der ikke er interessan-
te biotoper på arealet og at der dermed ikke kan ske beskadigelse af beskyt-
tede arters yngle- og rasteområder. 
Ifølge Natur- og Miljøklagenævnets praksis skal kommunen undersøge alterna-
tive placeringsmuligheder og foretage en konkret afvejning af hensyn til dæk-
ningsgrad og økonomi, set i forhold til indgrebet i de landskabelige og natur-
mæssige værdier i området. 

Byggeri og Natur vurderer, at den ansøgte mast vil påvirke den nære oplevel-
se af landskabet, især set fra de nærmeste naboer i udstykningen Onsved 
Huse umiddelbart øst for placeringen. Set i en større landskabelig sammen-
hæng fra vejene der omgiver markfladen vil påvirkningen være mindre, fordi 
landskabet i forvejen er præget af tekniske anlæg i form af højspændingsma-
ster, vindmøller, hovedvej og transformerstation – Især set fra Dysagervej 
mod øst og set fra hovedvejen. Set fra Dysagervej mod syd vil man ane Krog-
strup kirke, bakkedraget og skoven ved Dalby og udsynet her vil blive påvirket 
af den ansøgte mast. Udsynet er i forvejen også påvirket af husstandsvindmøl-
len på samme ejendom.  
 
Skovarealet ved den ansøgte placering er ikke fredskov og det står dermed 
ejer frit for at fælde træerne, med mindre naturbeskyttelsesmæssige hensyn 
forhindrer det. Se habitatvurdering nedenfor. Desuden kan kommunen stille 
vilkår om afskærmende beplantning i forbindelse med en evt. landzonetilladel-
se. 

Byggeri og Natur anbefaler en landzonetilladelse til den ansøgte sendestation 
og har ved vores vurdering lagt særlig vægt på: 

At arealet ikke ligger i kystnærhedszonen eller er omfattet af kommunepla-
nens udpegning af områder med landskabs-, natur- og kulturværdier. 

At den samfundsmæssige interesse i en forbedret dækningsgrad i området 
opvejer anlæggets indvirkning på landskabet. 

Se bilag 5 (vurdering af alternative placeringsmuligheder) og bilag 6 (fotos fra 
besigtigelse) 

Bevilling:  

Økonomiske og 
personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ingen bemærkninger. 
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Indstilling: Fagchefen for Byggeri og Natur indstiller til Teknik-, Miljø- og Erhvervsudval-
get, at: 

1. Give landzonetilladelse til opførelse af den ansøgte sendestation til 
mobiltelefoni på følgende vilkår:  

•   At masten afskærmes med beplantning uden om den nederste 
mastedel og ansøgte og fremtidige teknikskabe. Den afskær-
mende beplantning skal bestå af en blanding af hjemmehø-
rende træer og buske. Beplantningen skal have en størrelse 
og artssammensætning så den kan vokse op og give en ac-
ceptabel afskærmning af mast og teknikkabiner. Planteplanen 
skal godkendes af Frederikssund Kommune. 

•   At masten stilles til rådighed for andre antenneformål og ope-
ratører mod rimelig betaling 

•   At masten nedtages senest 1 år efter endt brug til det formål, 
der er givet tilladelse til 

Vilkårene følger klagenævnets praksis, og skal sikre landskabelige hensyn.  

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Tiltrådt. 
 
Poul Henrik Hedeboe (F) var ikke til stede. 
 

Bilag: Bilag 1. Oversigtskort 

Bilag 2. Ansøgning 

Bilag 3. Dækningskort 

Bilag 4. Naboindsigelse 

Bilag 5. Vurdering af alternative placeringsmuligheder 

Bilag 6. Fotos fra besigtigelse 

 

 

http://www.frederikssund.dk/media(25246,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(25248,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(25249,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(25252,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(25253,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(25254,1030).pdf
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Journal nr.: 

001634-2012 
Sag nr.  17 
 
 
Nedlæggelse af Sundbylille Rensean-
læg, tillæg til spildevandsplan 

Lovgrundlag: Bekendtgørelse af lov om miljøbeskyttelse, Lovbekendtgørelse nr.879 af den 
26.06.2010 

Bekendtgørelse om spildevandstilladelser m.v. efter Miljøbeskyttelsesloven 
kapitel 3 og 4, Bekendtgørelse nr. 1448 af den 11.12.2007 

Sagsfremstilling: Vedlagte tillæg til spildevandsplan omfatter plan for nedlæggelse af Sundbylille 
renseanlæg og afskæring af spildevandet til Frederikssund renseanlæg. 

Sundbylille Renseanlæg er et mindre sandfilteranlæg, der renser spildevand 
fra den fælleskloakerede landsby Sundbylille. Der er tilkoblet 40 ejendomme til 
renseanlægget. Det rensede spildevand - og overløb ved kraftig regn - udledes 
til Sillebro Å og videre til Roskilde Fjord. 

Renseanlægget giver driftsproblemer, er dyrt at drive og belaster Sillebro Å 
med renset spildevand og hyppige overløb under kraftig regn. Endvidere er 
renseanlæggets kapacitet nu nået.  

Frederikssund Forsyning ønsker derfor at nedlægge renseanlægget og etable-
re en afskærende ledning til Vinge, hvorfra spildevandet løber i den nye spil-
devandsledning til Frederikssund Renseanlæg, hvor rensefaciliteterne er bed-
re. Herved  

• aflastes Sillebro Å for renset spildevand og en del af overløbene  
• renses spildevandet bedre for næringssalte (på Frederikssund Rense-

anlæg)  
• spares på driftsudgifter til slambehandling , prøvetagning, analyser, 

driftsproblemer, kørsel m.v. 

Hvor Sundbylille renseanlæg lå, vil der herefter kun være det eksisterende 
udligningsbassin i form af et underjordisk rørbassin med overløb via det eksi-
sterende udløb U50A samt en ny pumpestation, der pumper spildevandet til 
Vinge. Transportledningen til Vinge føres fra den nye pumpestation via Oppe 
Sundbyvej til brønd ved Siliciumvej i Vinge. Transportledningen føres over 
Sillebro Å ved indbygningen i skråningerne ved broelementerne, se bilag 2. 

Tillægget til spildevandsplanen er grundlag for ny udledningstilladelse og an-
læggenes projektering og udførelse. Anlæggenes projektering, udførelse og 
drift varetages af Frederikssund Forsyning A/S. 
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Bevilling: Ingen 

Økonomiske og 
personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ingen bemærkninger til sagen, idet udgifter til omlægningen 
afholdes af Frederikssund Forsyning. 

Indstilling: Direktøren for Arbejdsmarked, Erhverv og Teknik indstiller til Teknik-, Miljø- og 
Erhvervsudvalget, at:  

1. Tillæg til spildevandsplan godkendes og sendes i 8 ugers offentlig hø-
ring. 

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Udvalget anbefaler over for Økonomiudvalget og Byrådet, at tillæg til spilde-
vandsplan sendes i 8 ugers offentlig høring. 
Det anbefales, at Byrådet delegerer kompetencen til endelig vedtagelse af 
tillægget til Teknik-, Miljø- og Erhvervsudvalget. 
 
Poul Henrik Hedeboe (F) var ikke til stede. 
 

Bilag: Tillæg Spildevandsplan, nedlæggelse Sundbylille Rens.12.febr 2013 

Oversigtsplan. nedlæggelse Sundbylille Rens 12.febr.2013 

 

 

http://www.frederikssund.dk/media(25265,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(25263,1030).pdf
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Journal nr.: 

004424-2013 
Sag nr.  18 
 
 
Status for driften efter tilpasning og 
udliciteringen af Vej og Park 

Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling: Vej og Park udarbejdede i årene 2009, 2010 og 2011 grundlaget for en mar-
kedsafprøvning af alle Frederikssund Kommunes Vej- og Parkdrift inkl. alle 
kommunale Institutioner samt de grønne arbejder for Frederikssund Forsy-
ning. 

 

Der blev i forbindelse med markedsafprøvningen etableret et Bestillerkontor i 
Vej og Park som skulle stå for etableringen af grundlaget for udbudsmateria-
let.  

Bestillerkontoret gennemførte sammen med Kontrakt og udbudsenheden i 
efteråret 2011 markedsafprøvningen. 

 

2012 

HedeDanmark blev efter en vurdering ud fra det økonomisk mest fordelagtige 
tilbud valgt. Vej og Park blev efter en markedsafprøvning i januar 2012 udlici-
teret til HedeDanmark på en 5 årig kontrakt med mulighed for forlængelse af 
3 x 1 år. 

 

HedeDanmark påbegyndte kontrakten den 1. maj 2012. 

 

HedeDanmark overtog Vej og Parks mandskab i forbindelse med en virksom-
hedsoverdragelse og overtog også materielgården på en lejeaftale samt købte 
grej og biler. 

 

Vej og Park blev reduceret til en bestiller enhed ved, at der blev oprettet et 
bestillerkontor med 2 formænd til både styring af HedeDanmark kontrakten 
samt til styring af det service team på 10 mand der blev tilbage til både at 
tage hånd om de arbejder som blev holdt tilbage og de arbejder som Vej og 
Park blev billigst på i markedsafprøvningen. 

 

HedeDanmark, havde kun én måned til at starte op i. Det betød at HedeDan-
mark fik en såkaldt lodret opstart lige i starten af vækst sæsonen, hvilket be-
tød at HedeDanmark stort set var bagud med deres arbejder i hele året 2012. 
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HedeDanmark har set i lyset af disse præmisser stået flot på opgaven og har 
stort set løst alle opgaverne, dog har der været enkelte smuttere og hænge-
partier ved udgangen af 2012 specielt med hække og ukrudt. 

 

Der har været afholdt flere kontraktgennemgangsmøder og areal besigtigelser 
HedeDanmark i opstartsfasen som en del af aftalegrundlaget. 

Der er ved den gennemgang konstateret efterslæb i form af manglende pleje 
på de kommunale institutioner og idrætsområdet, som ikke tidligere har ligget 
i Vej og Park. Herudover var plejen nogle steder besværliggjort af forhindrin-
ger i form af henlagte materialer og affald.  

 

For at få det fornødne overblik blev der én gang om ugen gennemført en areal 
besigtigelse sammen med HedeDanmark. Dette arbejde er ca. 80 % færdigt i 
forhold til tyngden af opgaverne og ca. 50 % i forhold til arealerne. Besigtigel-
serne forventes afsluttet i 2013. 

Dette arbejde afstedkom en genopretningsplan samt definition af nye "pleje-
elementer" (hækkekrat og bunddækkendekrat) for at tage hånd om efterslæ-
bet indenfor budgettets rammer.  

 

Året 2012 er blevet brugt til at tage hånd om de væsentligste efterslæb, såle-
des at de efterfølgende års genopretninger kan udføres inden for budgettets 
rammer. Dog har den tidlige vinter generet planen for genopretningerne. Som 
en del af genopretningen er der blevet udskiftet en del vejtræer i gågaden og 
på torvet i Frederikssund og det påregnes at udskifte en del træer i Skibby 
bymidte. 

 

Vinteren 2012/2013 startede tidligt og gav anledning til nogle opstatsproble-
mer hos HedeDanmark, som ikke var helt klar til sæson starten selv efter flere 
opstartsmøder. Der har også været nogle indkøringsproblemer med rutekorte-
ne afstedkommet af problemer med kommunens grundkort samt diverse ud-
førselsproblemer med for sene udkald og manglende kommunikation ved til-
bagemeldinger til Bestillerkontorets Vintervagt. Problemerne er blevet løst ved 
at der hver mandag formiddag afholdes et status møde over ugen der er gået 
med HedeDanmark og Vintervagten, så afvigelserne løbende kan samles op og 
rettes til. 

 

År 2013 

Med opretning af diverse elementer og oprydningen på institutionerne samt 
etablering af 3 nye pleje elementer vil driften de kommende år kunne foregå 
mere rationelt og elementerne vil fremstå mere vedligeholdte og ensartede.  

Der vil i år og årene frem være behov for yderligere genopretninger, hvis vo-
res udearealer skal fremstå som forventet. Der er indarbejdet ramme til dette i 
budgettet. 
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Belægninger: 

Der er blevet oprettet nogle belægninger og terrænmure i 2012, men på dette 
område vil vi fremadrettet få nogle store udfordringer idet belægningerne ikke 
har været løbende vedligeholdt. I forhold til de afsatte ressourcer til belæg-
ninger, der er afsat de kommende år, skal der foretages en meget skarp prio-
ritering. 

 

Nye områder: 

I foråret vil HedeDanmark efter aftale med bestillerkontoret og Bygningsafde-
lingen forestå genopretning af udearealerne på Thorstedlund. Bestillerkontoret 
er i gang med at registrere arealerne. 

Der vil blive foretaget pleje og vedligehold af udearealerne på Thorstedlund 
fra og med 2013.  

 

Grusstier: 

Vi var i år 2012 heldigvis forskånet for de store regnskyl, som i årene før af-
stedkom, at vi flere gange måtte genoprette grusstierne hen over sommeren. 
Det gjorde at vi kunne udskyde opretningen i år 2013. Vi forventer derfor i år 
2013 at skulle gennemgå samtlige grusstier, herunder også Fjordstien også for 
at understøtte sti-temaet. 

 

Vinteren januar og februar: 

Januar og februar 2013 har der været en del flere saltninger end gennemsnit-
ligt da temperaturen har svinget omkring 0 grader. Det har desværre resulte-
ret i mange slaghuller i asfalten, som vi må forvente at skulle bruge en del 
penge på at genoprette. 

Med hensyn til pleje- og vedligeholdelsesniveau vurderer afdelingen: 

At der fortsat er en række genopretninger i de kommende år, men at disse 
svarer til det, der er afsat budget til. 

At det planlagte plejeniveau har et acceptabelt niveau, hvor der dog er sket 
justering i forhold til 

• pleje af græselementer i Strandgårds Allé området og ved Fasanvej 

• opdatering af antallet af plantekummer i Jægerspris og i Skibby jævn-
før budget aftalen  

Bevilling:  

Økonomiske og 
personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ingen bemærkninger.  
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Indstilling: Lederen af Vej, Trafik og Affald indstiller til Teknik-, Miljø- og Erhvervsudval-
get, at: 

1. Orienteringen over status for driften med udliciteringen af Vej og Park 
samt de kommunale institutioner tages til efterretning. 

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Taget til efterretning. 
 
Poul Henrik Hedeboe (F) var ikke til stede. 
 

Bilag: Status for første vækstsæson samt plan for 2013 

 

 

http://www.frederikssund.dk/media(25266,1030).pdf
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Journal nr.: 

027851-2010 
Sag nr.  19 
 
 
Orientering om ophør af samarbejdsaf-
tale om Test-en-elbil-projekt 

Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling: Byrådet besluttede den 24. november 2010 at indgå en samarbejdsaftale med 
ChoosEV (nu Clever) om projekt "Test en elbil".  

Gennemførelsen af projekter har fra starten været betinget af, at der kunne 
indgås sponsorater fra det lokale erhvervsliv. Der er i alt blevet udsendt ca. 
100 henvendelser til lokale virksomheder og som opfølgning er virksomheder-
ne blevet kontaktet enkeltvis. 

Der er ikke fundet sponsorer til projektet og dette mangler derfor finansiering 
på ca. 700.000 kr. for at kunne gennemføres på lokalt plan.  

Det samlede projekt "Test en elbil" afsluttes på landsplan medio 2014. Dette 
betyder, at projektet, selv hvis der nu kunne findes de nødvendige lokale 
sponsorer ikke kan gennemføres i Frederikssund Kommune.  

Clever har derfor i brev af 9. januar 2013 meddelt, at projektet for Frederiks-
sund Kommunes vedkommende er afsluttet. Brevet vedlægges dagsordenen.  

Bevilling: Ingen 

Økonomiske og 
personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ingen bemærkninger. 

Indstilling: Plan- og miljøchefen indstiller til Teknik-, Miljø- og Erhvervsudvalget, at 

1. Orienteringen tages til efterretning 

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Taget til efterretning. 
 
Poul Henrik Hedeboe (F) var ikke til stede.  
 

Bilag: Afslutning på kommunesamarbejde_Frederikssund Kommune 

http://www.frederikssund.dk/media(25244,1030).pdf
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Journal nr.: 

004659-2012 
Sag nr.  20 
 
 
Ledelsens evaluering af kvalitetsstyrin-
gen i 2012 

Lovgrundlag: Lov nr. 507 af 5. juli 2006 om kvalitetssystem på natur og miljøområdet. 

Sagsfremstilling: Den kommunale sagsbehandling på natur og miljøområdet er efter lovgivnin-
gen omfattet af et statsligt krav om kvalitetsstyring. Frederikssund Kommunes 
sagsbehandling blev certificeret 15. januar 2010. Lovgivningen foreskriver, at 
ledelsen årligt skal evaluere systemet. Evalueringen af kvalitetsstyringen i 
2012 skal offentliggøres på kommunens hjemmeside inden 1. april 2013. Le-
delsens evaluering er vedlagt som bilag. 

Den 19. januar 2012 er der gennemført ekstern audit af kvalitetsstyringssy-
stemet, som konkluderede, at systemet overholder auditgrundlaget, at sy-
stemdokumentationen er implementeret i tilfredsstillende omfang og at syste-
met generelt virker egnet og effektivt. I 2012 er desuden gennemført intern 
audit og en brugertilfredshedsundersøgelse.  
 
Det er ledelsens konklusion på baggrund af ekstern og intern audit samt bru-
gertilfredshedsundersøgelse, at kvalitetssystemet er velfungerende, men at 
der fortsat skal arbejdes med forbedringer. I 2013 skal der fortsat lægges 
vægt på, at systemet i videst muligt omfang opleves som en støtte og hjælp 
for sagsbehandlerne, således at der sikres en regelmæssig brug af systemet.  

Bevilling: Ingen 

Økonomiske og 
personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ingen bemærkninger. 

Indstilling: Plan- og miljøchefen indstiller til Teknik-, Miljø- og Erhvervsudvalget, at: 

1. Udvalget godkender ledelsens evaluering af kvalitetsstyringen i 2012.  

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Tiltrådt. 
 
Poul Henrik Hedeboe (F) var ikke til stede. 
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Bilag: Målbare delmål 2013 

Certifikat for Kvalitetsstyringssystemet 

Analyserapport 2012, De systemansvarliges årsrapport over kvalitetsstyring på 
natur- og miljøområdet 

Ledelsens evaluering af kvalitetsstyringen i 2012 

 

 

http://www.frederikssund.dk/media(25262,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(25255,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(25250,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(25250,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(25261,1030).pdf
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Journal nr.: 

020630-2012 
Sag nr.  21 
 
 
Strande i Frederikssund Kommune 

Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling: I forbindelse med budgetlægningen og budgetaftalen blev der sat midler af til 
at skabe forbedringer ved kommunens strande, med en bemærkning om, at 
midlerne skulle fordeles på baggrund af en overordnet og sammenhængende 
vurdering og prioritering. Til brug for en indledende drøftelse, og for at forbe-
rede oplæg til en egentlig prioriteringsdrøftelse på aprilmødet har afdelingen 
lavet en statusbeskrivelse af forholdene ved kommunens strande, som vil blive 
suppleret med en mundtlig gennemgang på mødet.  

I bilag 1 er ovenstående oplistet for hver enkelt strand. Derudover er udgifter 
til de enkelte faciliteter oplistet. Udgifterne er opgjort i 3 kategorier: Ufravige-
lige for at have Blå Flag status, nuværende faciliteter og forslag til tiltag. 

 

Der er 14 badesteder i Frederikssund Kommune, og der bliver regelmæssigt 
taget prøver af badevandskvaliteten alle 14 steder. 

 

Nogle strande har en god placering for mange mennesker, store opholdsarea-
ler og gode faciliteter, og har plads til at mange mennesker kan opholde sig 
mange timer på stranden. Andre strande er uden særlig indretning, men har 
stor betydning for lokalområdet, da de kan nås på cykel eller til fods, også af 
større børn. 

 

Blå Flag 

Blå Flag er en international kampagne. For at kunne opnå Blå Flag status, er 
der en række faciliteter og aktiviteter, som er ufravigelige for hver enkelt Blå 
Flag strand. Der lægges vægt på strandens kvalitet, indretning, information og 
arrangementer omhandlende natur og miljø. Toiletforholdene skal være gode, 
og der skal være handicapfaciliteter.  

 

Frederikssund Kommune har for badesæson 2013 ansøgt om Blå Flag for Kul-
huse Strand og Marbæk Strand.  

 

Ved Kulhuse Strand er der allerede handicapfaciliteter bl.a. et strandfortov, der 
giver kørestolsbrugere mulighed for at køre helt ud i vandkanten samt toiletfa-
ciliteter. 
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Ved Marbæk Strand er der p.t. ikke egnede toiletforhold for Blå Flag. Der er i 
ansøgningen til Blå Flag ansøgt om dispensation fra dette, da det er tanken at 
opsætte toiletvogn indtil den nye kultur- og fritidsbygning inkl. offentlige toi-
letter bliver færdiggjort ultimo 2013. 

 
Der findes allerede skraldespande på begge Blå Flag strande, men der skal 
etableres flere for at kunne overholde kravet om rene og pæne strande i for-
hold til at erhverve Blå Flag. Rensning af affald, der er smidt på stranden fore-
tages af lokale fritidsklubber. 

 

Der skal endvidere etableres redningsposter med redningskrans og første-
hjælpskasse på begge strande. Derudover skal etableres en lavpraktisk nødte-
lefon på Marbæk Strand. Hvad angår Kulhuse Strand findes nødtelefon på 
kroen. 

 

Toiletter 

Ved enkelte strande har vi egentlige toiletbygninger med rindende vand, Kul-
huse (i kroens ene ende) og Dalby Strand.  

 

Ved andre strande er der såkaldte ”raketlokummer”, cylindriske smalle toiletter 
over en samletank. Der er ikke indlagt vand. De rengøres ved spuling, samti-
dig med at tanken tømmes. Det er en skrabet løsning, som kan betegnes som 
det laveste niveau for acceptabel løsning. Typen findes ved Hammer Bakke og 
Skuldelev Strand. 

 

Andre strande er helt uden toilet. De fleste er små lokale strande (Vester 
Strand, Vellerup Vig, Bautahøj, Tørslev Hage, Klinten).  

 

På Landerslev Strand (bruges af kitesurfere) har der tidligere været toilet, men 
det er for en del år siden fjernet efter at have været udsat for gentagen hær-
værk. Der er et stort ønske fra lokale beboere om igen at etablere et toilet, da 
brugerne af stranden i stedet anvender naturen og der derved kan fremstå 
uhygiejnisk. 

 

Badebroer 

Der er 3 kommunale badebroer. Der er ikke lovkrav om broer, men der er en 
lang tradition for at have dem. Ved to af strandene tjener de til at bringe de 
badende ud over sten og blødt materiale i bunden (Skuldelev og Hammer 
Bakke). Ved Vester Strand, lokal strand med cykeladgang fra Jægerspris By og 
sommerhusområdet Over Dråby Strand, er der fin sandbund hele vejen, men 
der er lavvandet meget langt ud.  
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Skuldelev Strand er en strandpark med et større bysamfund tæt på. Hammer 
Bakke er en strandpark med nogen afstand til bysamfund; den ligger på 
Fjordstien.  

 

På Marbæk Strand etableres i 2013 en bro med faciliteter til kajakroning m.v.  

Renhold - tømning af skraldespande 

 
Renholdelse af badestrandene er en del af kommunens udbud af de grønne 
områder. Renholdelsen foretages i sommerhalvåret (1. april til 31. oktober) på 
alle hverdage, og er inklusiv tømning af skraldespande på en del af de kom-
munale badestrande. I vinterhalvåret tømmes skraldespande 1 gang ugentligt, 
og renhold i øvrigt foretages 2-3 gange i perioden. 

 

Informationstavler 

I øjeblikket er der kun informationstavle ved Kulhuse. Samme type informati-
onstavle skal opsættes på Marbæk Strand. Det er ifølge badevandsbekendtgø-
relsen obligatorisk at opsætte badevandsprofiler og badevandsdata for den 
enkelte strand på stedet. Der er i 2012 anskaffet tavler til dette; de skal op-
sættes i foråret 2013. 

 

Strandnummerering 

Da der oftest ikke findes en adresse for strandene har Rigspolitiet oprettet et 
strandnummersystem, der let kan genkendes og huskes af strandenes bruge-
re. Derved bliver det lettere og hurtigere at finde frem til ulykkesstedet ved 
alarmopkald. 

Strandnumrene skal opsættes i foråret 2013. Den eneste udgift forbundet med 
dette er selve opsætningen. 
 

Bevilling:  

Økonomiske og 
personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ingen bemærkninger. 

Indstilling: Fagchefen for Byggeri og Natur indstiller til Teknik-, Miljø- og Erhvervsudval-
get, at: 

1. Udvalget tager en indledende drøftelse med henblik på, at administra-
tionen til næste møde udarbejder et oplæg til brug for en egentlig pri-
oriteringsdiskussion. 
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Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Sagen drøftet. 
Udvalget besluttede at anmode administrationen om supplerende materiale til 
brug for en prioriteringsdrøftelse på næste møde. 
 
Poul Henrik Hedeboe (F) var ikke til stede. 
 

Bilag: bilag 1: 2013-badevandsliste, økonomi 

bilag 2: blå flag omkostninger 

bilag 4: kort Badevand_2013 

 

 

http://www.frederikssund.dk/media(25245,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(25247,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(25251,1030).pdf
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Journal nr.: 

025375-2012 
Sag nr.  22 
 
 
Meddelelser 

Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling:  

Bevilling:  

Økonomiske og 
personalemæssige 

bemærkninger: 

 

Indstilling:  

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: På mødet blev der givet følgende meddelelser: 
 
Udvalget fik udleveret det samlede bilagsmateriale om landzonen, Højskolevej 
1, med henblik på senest den 12. marts at give udvalgsformanden en tilbage-
melding på, om man finder anledning til at foretage fornyet behandling af 
sagen. 
 
Udvalget blev orienteret om henvendelse til borgmesteren om et ønske om at 
få åbnet for venstresving fra Nygade ind til servicegaden. 
 
Poul Henrik Hedeboe (F) var ikke til stede. 
 

  

 
 


